
Oświadczenie złożone 
przez senatora Waldemara Kraskę 

na 5. posiedzeniu Senatu 
w dniu 2 lutego 2012 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 
Zwracam sie z prośbą o informację dotyczącą prac nad tworzeniem nowej listy leków refundowanych.  

W szczególności chodzi o możliwość refundacji pełnej lub częściowej analogów insulin typu Lantus oraz 
Levemir. 

W tej sprawie występuję do Ministerstwa Zdrowia już po raz trzeci. Mam nadzieję, że zapowiadane przez 
Pana Ministra uważne przyglądanie się listom leków refundowanych przyniesie długo oczekiwany przez 
chorych pozytywny efekt. 

W Polsce chorych na cukrzycę jest ok. 2,5 miliona osób. Nasz kraj jest jedynym bodajże krajem w Unii 
Europejskiej, w którym analogi insulin długo działających nie są refundowane. Resort zdrowia niejednokrot-
nie zapewniał, że chorzy na cukrzycę, powszechną chorobę przewlekłą, stanowią przedmiot szczególnej tro-
ski. Do tej pory jednak ww. insuliny nie zostały umieszczone na liście leków refundowanych. 

Terapia powyższymi insulinami przynosi wiele korzyści: taka insulina jest wygodna do podawania, zde-
cydowanie poprawia się jakość życia pacjenta, jest możliwość stabilizacji cukrzycy. Niestety koszt leczenia 
przewyższa jednak możliwości finansowe chorych. Wśród chorych jest bowiem duża liczba emerytów i ren-
cistów, dla których wydatek kilkuset złotych jest bardzo dużym obciążeniem budżetu,  
a w wielu przypadkach jest po prostu niemożliwy. 

W związku z powyższym zwracam się do Pana Ministra z pytaniami. 
1. Kiedy można się spodziewać na liście leków refundowanych insulin typu Lantus oraz Levemir? 
2. Czy są szanse na obniżenie cen ww. insulin? Jeżeli tak, to kiedy można się tego spodziewać? 

Z poważaniem 
Waldemar Kraska 




